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ALGYŐ. A képviselő-testület szerdán 9 
órától tartja soron következő nyílt ülé-
sét. A testület megtárgyalja a költség-
vetési rendelet tervezetét, a helyi álta-
lános iskola létszámbővítését vala-
mint több önkormányzati rendeletet is 
módosít. 

BAKS. Női tornára várják az érdeklő-
dőket minden kedden és csütörtökön 
18-19 óráig a faluházban. 

BALÁSTYA. Véradást tartanak szerdán 
10 és 13 óra között a művelődési ház-
ban. 

DOMASZÉK. Az önkormányzati képvi-
selő-testület csütörtökön 14 órától tart-
ja soros ülését a polgármesteri hivatal 
tanácstermében. 

CSENGEIE. Lakossági fórumot tartanak 
a népszavazással kapcsolatban pénte-
ken 17 órától a faluházban. 
- Nőnapi bált, valamint vőfélyek és 
zenekarok találkozóját rendezik 
szombaton 18 órától a fa luházban, 
legyeket elővételben a Gól söröző-
ben és a fa luházban lehet vál tani . 
További információt Nagy Mihálytól 
lehet kérni a 30/390-9986-os tele-
fonszámon. 

KISTELEK. Geotermia a XXI. században 
címmel tartanak szakmai fórumot ma 
10 órától a rendezvényházban és a ho-
tel Aquában. 

MÓRAHALOM. A helyi alapfokú művé-
szeti iskola növendékei csütörtökön 17 
órától adnak hangversenyt az Arany-
szöm Rendezvényház színháztermé-
ben. 
- Hogyan győzhetünk az indulatosság 
felett címmel tart előadást Cserbik At-
tila bibliaoktató az Aranyszöm Ren-
dezvényház nagytermében csütörtö-
kön 17 órától. 

PUSZTAMÉRGES. Szív-és érrendszeri be-
tegségek, emésztőrendszeri panaszok, 
izületi bántalmak, cukorbetegség, de-
presszió és egyéb népbetegségek pre-
venciója és kezelése a Cali Vita tükré-
ben címmel tart előadást holnap 17 
órától Rákóczi Csongor a művelődési 
ház klubtermében. 

RÚZSA. A Hétszinvirág óvoda jóté-
konysági bált rendez szombaton 18.30 
órától a művelődési házban. A ren-
dezvénnyel kapcsolatban a 
30/336-6538-as telefonszámon lehet 
érdeklődni. 

SÁNDORFALVA. Polgármesteri közéleti 
klubot tar tanak ma 17 órától a Budai 
Sándor Művelődési Házban. Az es-
ten Sümegi Sándor és Börcsök Vince 
Sándorfalvától Bamakóig, avagy egy 
kalandos út története képekben el-
beszélve címmel tart e lőadást . 
Házigazda: Kakas Béla, polgármes-
ter. 

SZEGED. Anatómia a művészetben 
címmel Csillik Bertalan emeritus pro-
fesszor tart előadást a városháza dísz-
termében ma 18 órától. 
- A Polgári Esték következő vendége 
Hegedűs Zsuzsa, a Franciaországban 
évtizedekig élő és dolgozó szociológus 
lesz ma 18 órától a megyeháza nagy-
termében. 

ÚJSZENTIVÁN. A változó kor problémái-
ról tart előadást Szabó Dávid nő-
gyógyász a polgármesteri hivatal ta-
nácstermében ma 17 órától. 

ÜLLÉS. Gyöngyfűzésre várják az ér-
deklődőket ma 15-18 óráig az alkotó-
házba. 

ZÁKÁNYSZÉK. A képviselő-testület csü-
törtökön 16 órától tartja soron követ-
kező nyílt ülését a polgármesteri hiva-
tal nagytermében. 

ZSOMBÓ. Baba-mama klubba vár ják 
a szülőket csütörtökön 15 órától a 
gyermekorvosi rendelő várójába . 
A beszélgetés témája : a beteg 
kisgyermek ápolása és a lázcsillapí-
tás. 

Kevés az akadálymentes iskola 
•4 F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 
- Figyelnek rám, de tartanak attól, 
hogy valamit rosszul csinálnak, ezért 
nem nagyon segítenek inkább - mesé-
li Zsuzsi, miközben édesanyja rögzíti 
székéhez a lépcsőjárót, majd egy biz-
tonsági övvel becsatolja öt. Megdönti 
a széket, a lány szinte vízszintesbe ke-
rül, indulnak lefelé. A gép hernyótal-
pa „kapaszkodik" a lépcsőbe. Valaki 
azért most is segít, legtöbbször Cso-
bán Lászlóné, az iskola alkalmazottja. 

Másik, szétszerelhető, szállítható 
széke a lépcső alatt várja Zsuzsit -
egész nap. Rajta piros sálja, kabátja. 
Mindegyik órája ugyanazon az emele-
ten van, a gimnázium ügyelt erre az 
órarend kialakításakor. A tanárok pe-
dig mindig odaadják neki az órai 
anyagot. Ezekből készül, jegyzetelni 
nem tud, jobb keze nem engedelmes-
kedik neki. 

Tabáni tervek harmincmillióért 
Kevés olyan sérült van Szegeden, aki 
Zsuzsihoz hasonlóan integráltan, 
egészségesek között tanulhat. Ennek 
egyik oka lehet, hogy a városban na-
gyon kevés az akadálymentesített ok-
tatási intézmény. 

A nyári szünet alatt válhat ilyenné a 
Tabán Altalános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény. - Tavaly 
kereste meg iskolánkat a Szent-Györ-
gyi Albert Rotary Club Szeged, hogy 
pártfogolná az akadálymentesítést. 
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bek mellett rámpa épül az intézmény 
előtt, belül pedig felvonót létesítenek, 
akadálymentesítik a mosdókat, a 
gyengén látóknak matricákat, vezető-
sávokat tesznek ki. 

Csak az utcán használ fehér botot 
Gyógyíthatatlan sérüléssel, szemén zöld hályoggal született Markó Zita. A 
tizedikes lány látássérült, mégsem speciális iskolát választott, hanem a Radnóti 
Miklós gimnáziumba jelentkezett. Csak az első néhány n a p b a n vezették a 
folyosón osztálytársai a könyökénél fogva, ma már teljesen egyedül tájékozódik 
az épületben. Csak az utcán veszi elő fehér botját. A z órákon laptoppal dolgozik, 
amit hall, ott rögzíti. Ha dolgozatot írnak, a tanár p e n d r i v e - o n adja oda neki a 
feladatlapot, amit egy számítógépes program felolvas neki. 

Kétmillió forinttal járultak hozzá a 
mérnöki tervezéshez. Fenntartónk, a 
város is támogatja a beruházást, hi-
szen az akadálymentesítés fontos eu-
rópai törekvés - fogalmaz Flachné Vi-
déki Katalin igazgató. Elmondja, egye-

- Várhatóan harmincmillió forintba 
kerül majd - mondja a beruházásról 
Molnár László, a városüzemeltetési 
iroda vezetője. Szegeden 1998 óta nem 
adnak ki engedélyt olyan intézmény 
építésére, felújítására, amely nem lesz 

akadálymentes a munkálatok befeje-
zése után. Az általános iskolák közül 
mégis csupán a Fekete Istvánban, il-
letve a speciális nevelési igényű gyer-
mekeket befogadó Sólyom utcai isko-
lában lehet teljesen szabadon közle-
kedni. Részleges sikereket persze több 
helyen is elértek: van rámpa például a 
Garam utcában, a Béke utcában és az 
Arany Jánosban is. 

Egyedül a rámpán sem megy 
A középfokú intézmények közül egy-
előre csak a Vasvári számít teljesen 
akadálymentesnek. Felújítása után 
ebbe a kategóriába tartozik majd a Tö-
mörkény és a Vedres középiskola épü-
lete is. A Deák gimnázium előtt rámpa 
segít kerekes székeseknek - legalábbis 
ezt gondolnánk. Am Fekete Albertné, 
a Szegedi Mozgássérültek Alternatív 
Egyesületének elnöke szerint „a sérül-
teknek feladja a leckét" ez a feljáró, 
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hiszen túlságosan meredek, segítség 
nélkül nem merik igénybe venni. 

Ami még hiányzik 
- Az osztálytársak vagy a szülök gardí-
rozták azokat a mozgáskorlátozottakat, 
akik nálunk tanultak. Egy nagymama 
például bejött az unokájával, a szüne-
tekben segített neki közlekedni, a taní-
tási órák alatt pedig a büfében üldögélt 
- említ példát a kitartásra Kis Gábor, a 
kerekes székesek számára közlekedhe-
tövé tett gimnázium igazgatója. Kieme-
li: a Phare-programban négy évvel ez-
előtt pályázatot adtak be a teljes aka-
dálymentesítésre - az Arany János Ál-
talános Iskola, a Tabán utcai intézmény 
és a Krúdy Gyula Szakközépiskola tár-
saságában. ötvenmillió forintot szeret-
tek volna, ám egy fillért sem nyertek -
a Deákban ezért hiányzik még például 
a Braille-írásos tájékoztató vagy a lá-
tássérülteket kalauzoló vezetőcsík. 

Szeptemberre ígérik a restaurálást 
mondta , a helyi építési vállalkozó 
néhány hete vonult fel, a ha tá r idő 
augusztus vége. Tudja, hogy óriási a 
munka . Ennek ellenére reméli, hogy 
szeptember 2-án búcsút t a r tha tnak 
és felszentelheti a püspök . 

Azt nem tudta az esperes, mennyi-
ért dolgozik a szőregi cég és hogy 
elég lesz-e a pénz. Azt mond ta , ígé-
rete van, hogy a püspökség kifizeti 
a számláikat , ha mindenne l elké-
szülnek. 

* '<:S HALLGAT A HIVATAL. Értesüléseink 
szerint a minap a szőregiek tájé-
kozódó küldöttségét sem fogadta a 
püspökség, sőt úgy t u d n i , az előző 
évekhez képest nincs változás, v a -
gyis nincs meg a pénz. Megkértük 
a múlt héten a budai hivatalt, 
hogy tisztázza az e l l e n t m o n d á s o -
kat. A püspökségen faxon kérték a 
kérdéseinket, hozzátéve, ez nem 
azt jelenti, hogy válaszolnak. Nem 
Is válaszoltak. Tegnapi telefonos 
megkeresésünkre a hivatal lelké-
sze nem kívánt nyilatkozni. Sze-
rinte a szőregi esperesnek p o n t o -
san tudnia kellene az építkezés 
részleteiről. Hallott a m e n d e m o n -
dákról, egyházon belüli vádakról 
van szó, ezeket pedig nem k o m -
mentálja. 
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S z ő r é n s z á l á n e l t ű n t a s z ő r e g i s z e r -
b e k p é n z e - í g y a n é p n y e l v a p r a -
v o s z l á v t e m p l o m f e l ú j í t á s á r ó l , 
k o n k r é t t á j é k o z t a t á s h í j á n . A p ü s -
p ö k s é g n e m n y i l a t k o z i k , a z e s p e r e s 
í g é r e t e t e m l e g e t . A z i d ő k e v é s - a 
t e m p l o m á l l a p o t a b o r z a s z t ó . 

D0MBA1 TÜNDE 
Három éve kapott ígéretet a szőregi 
szerb egyházközség a kétszázharminc 
éve épült temploma belső felújítására. 

Mi is megírtuk, hogy a közösség az ál-
lamosított iskolaépületéért cserébe a 
szegedi önkormányzat közbenjárására 
közel huszonkétmillió forintot kapott. 
A kártalanítási pénzt a szőregi szer-
beknek nem utalták át közvetlenül. 
Helyette a budai szerb ortodox egyház 
- ahová szervezetileg a szőregiek tar-
toznak - püspöke, Antelity Lukiján 
megígérte, hogy tizenegymillió forin-
tot fordítanak a renoválásra. Ám az 
idei év elejéig nem mozdult semmi. 

A jelek szerint nemrég elkezdődött 
a templom fennállása óta második re-
konstrukciója. A copf-klasszicista épü-
let szép külseje ostromállapotot takar: 
a berendezést lefóliázták, a falfestést 
restaurálni kell. Hátul omlik a karzat 
fala. Kérdéses, elég lesz-e a tizenegy-
millió és a hat hónap ennek a rendbe 
hozására. 

Optimista a fiatal esperes, Szveto-
mir Militics, aki a deszkiek és a sző-
regiek lelki gondozását látja el. Azt 


